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Ο Άντυ συμβουλεύει: λουίζα σε γλάστρα
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του Άντυ Παξινού

«Έχω αδυναμία στη λουίζα και το άρωμά της. Μέχρι σήμερα έχω προσπαθήσει 
τρεις φορές να την μεγαλώσω στο μπαλκόνι μου. Κάθε φορά κάτι πήγαινε στραβά 
και μαραινόταν εντελώς ξαφνικά. Για αλλαγή, στην τρίτη μου προσπάθεια, την 
φύτεψα και την τοποθέτησα στο ανατολικό μπαλκόνι του σπιτιού. Δείχνει να τα 
πηγαίνει καλύτερα όμως δεν μεγαλώνει. Χρειάζεται κλάδεμα για να ζωηρέψει; 
Ποιες άλλες φροντίδες είναι απαραίτητες;»

 

Ο Άντυ συμβουλεύει:

Η λουίζα είναι ένα ευχάριστο δέντρο με πολύ δροσερό άρωμα και σχετικά εύκολο 
στην καλλιέργεια αν φυτευτεί στην γη. Κρύβει όμως λίγες δυσκολίες, αν θέλουμε 
να την κρατήσουμε σε γλάστρα. Όπως σωστά συμπέρανες, η ανατολική πλευρά 
του σπιτιού προστατεύει το φυτό από τον έντονο μεσημεριανό ήλιο, με 
αποτέλεσμα να μη ξεραίνεται με τόση ευκολία το χώμα στη γλάστρα και να 
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μαραίνεται η λουίζα. Από την άλλη, όμως, περιορίζεις και το φως που φτάνει στα 
φύλλα του φυτού, με συνέπεια να περιορίζεται και η ανάπτυξή του.

Μια καλή λύση είναι να μεταφέρεις τη γλάστρα για τους 4 με 6 πιο ζεστούς μήνες 
του χρόνου στην ανατολική πλευρά του σπιτιού ώστε να προστατεύσεις το φυτό 
από τους καύσωνες. Από εδώ και πέρα και για τους μήνες του χειμώνα καλό είναι 
να μεταφερθεί στη νότια πλευρά του σπιτιού, για να δέχεται περισσότερο ήλιο, με 
αποτέλεσμα να προωθήσεις την ανάπτυξή του αλλά και να το προστατεύσεις από 
τους βοριάδες.
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Η άλλη λύση είναι να του φτιάξεις μια μόνιμη θέση στη νότια πλευρά του σπιτιού, 
όπου θα είναι προστατευμένη από τον έντονο ήλιο και τις υψηλές θερμοκρασίες. Η 
καλύτερη προστασία ενάντια στον έντονο ήλιο είναι οι μεγάλες γλάστρες, καθώς 
όσο πιο μεγάλη είναι η γλάστρα τόσο περισσότερο θα είναι και το νερό που 
συγκρατεί. Επίσης έχει ιδιαίτερη σημασία να είναι ανοιχτόχρωμη η γλάστρα, διότι 
οι σκούρες ελκύουν θερμότητα ανεβάζοντάς την σε επίπεδα καταστροφικά για τα 
φυτά μας. Ακόμα μπορείς να σκεπάσεις το χώμα, με άχυρο ή ένα δίχτυ σκίασης, με 
σκοπό να αποτρέψεις την εξάτμιση της υγρασίας από τη γλάστρα.

Το πότισμα είναι επίσης σημαντικό, ειδικά στις μεγάλες γλάστρες, αφού το 
υπερβολικό και συχνό πότισμα μπορεί να πνίξει τις ρίζες των φυτών μας. Το 
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ιδεώδες είναι να διατηρούμε μια μέση υγρασία, χωρίς υπερβολικό ή καθόλου νερό. 
Για αρχή μπορείς να το παρακολουθείς με τη βοήθεια ενός οργάνου, π.χ. μετρητή 
υγρασίας εδάφους, μέχρι να μάθεις το κλίμα και τις απαιτήσεις του φυτού. 
Κλάδεμα δεν χρειάζεται, ωστόσο θα σε συμβούλευα να κόψεις μερικές κορυφές για 
να φτιάξεις το πολύ νόστιμο κέικ αρωματισμένο με λουίζα του Φιλάρετου 
Ψημμένου.
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